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Türkiye-Kamerun İş Konseyi Yuvarlak Masa 
Toplantısı, Ahmet Demirtaş başkanlığında, 
Kamerun Cumhuriyeti Ekonomi, Planlama 
ve Bölgesel Kalkınma Bakanı Alamine Ous-
mane Mey, Kamerun Cumhuriyeti Ankara 
Büyükelçisi Victor Tchatchouwo, Kamerun 
Cumhuriyeti Suudi Arabistan Büyükelçisi 
Iya Tidjani, Kamerunlu üst düzey yöne-
ticiler ve Türkiye’deki değerli kurum ve 
şirketlerin üst düzey temsilcilerinin katılı-
mıyla 5 Aralık 2023 tarihinde İstanbul’da 
gerçekleştirildi. 

Türkiye-Kamerun İş Konseyi Başkanı Ahmet 
Demirtaş, ikili ilişkilerin değerlendirmesini 
yaparak, Türkiye-Kamerun İş Konseyi hak-
kında bilgi verdi. Demirtaş, “Karşı kanat 
kuruluşumuz olan Cameroon-Türkiye Bu-
siness Council (CTBC) ile her iki ülkenin 
karşılıklı ticaret hacminin büyütülmesi, 
yatırımların artırılması, ülkeler arasında 
kültürel ilişkilerin güçlendirilmesi için bir-
likte çalışmalara devam etmektedir. Türk ve 
Kamerunlu iş insanlarının katılım sağladığı 
ve bu vesileyle yatırımcılara fırsatlar su-
nulduğu toplantılar hem İstanbul’da hem 
de  Douala’da düzenlenmiştir. Türkiye ile 
Kamerun arasındaki ticaret hacmine deği-

necek olursak, Türkiye-Kamerun arasındaki 
dış ticaret hacmi 2022 yılı rakamları ile 278 
milyon dolardır. Türkiye’den Kamerun’a 
ihracatımız 215 milyon dolar, Kamerun’dan 
Türkiye’ye ithalatımız 63 milyon dolardır. 
Bu veriler yukarı yönlü artış yönündedir. 
Kamerun’da Türk firmalarının kurduğu iki 
çimento fabrikası, bir orman emvali işleme 
fabrikası bulunmaktadır. Douola Limanı’n-
daki antrepoların yenilemesi işi bir Türk fir-
ması tarafından yap-işlet-devret modeli ile 
yapılmaktadır. Ülkenin 2021 Afrika kupası 
maçlarının oynandığı olimpik stadyum ve 
spor kompleksi Türk müteahhit firmasınca 
yapılmıştır. Ülkede irili ufaklı birçok Türk 
müteahhit de halihazırda çalışmaktadır. 
Kamerun’da Türk iş insanına ve Türk ürün-
lerine bakış son derece olumludur” dedi.

Mey: “Diyaloğumuzu artırmalı ve iş bir-
liğimizi geliştirmeliyiz”

Kamerun Cumhuriyeti Ekonomi, Planlama 
ve Bölgesel Kalkınma Bakanı Alamine Ous-
mane Mey ise, “Türkiye-Kamerun ilişkile-
rini üst seviyelere taşımak için iki ülkenin 
birbirini iyi tanıması gerekiyor. İki ülkenin 
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ticaretinde yaşanan problemleri anlama-
lı ve  çözümleri doğru tespit etmeliyiz. 
Bunları gerçekleştirmek için diyaloğumuzu 
artırmalı ve iş birliğimizi geliştirmeliyiz.  
Bizler bu sebeple buradayız. Kamerun’la 
iş yapmak, komşu ülkelerimizle de potan-
siyel iş birliklerini doğuracaktır. Dolayısıyla 
daha kapsamlı ele almalıyız. Afrika büyük 
bir pazar olmasıyla birlikte altyapı sorun-
ları mevcut. Bu sebeple güçlü, rekabet 
dolu bir pazar için altyapı problemlerini 
çözmeliyiz. Bizler milli kalkınma strateji-
mizi, devlet ve özel sektör destekli altyapı 

yatırımları olarak belirledik. Bu minvalde 
kamu-özel sektör iş birliği modeliyle ger-
çekleştirdiğimiz “Nachtigal Hidroelektirk 
Santrali”ni örnek gösterebiliriz. Devlet 
olarak kamu-özel sektör iş birliğini teşvik 
ediyoruz ve etmeye de devam edeceğiz. 
İnsan kaynağımızı kaybetmemeyi bununla 
beraber yatırımcıları da cesaretlendirmeyi 
önemsiyor, özel sektörün edindiği tüm 
bilgi ve tecrübeyi bizimle paylaşmalarıyla 
beraber de hedeflerimizi gerçekleştirmek 
istiyoruz. Covid-19’dan sonra gördük ki 
dijital dönüşüm her sektörde çok önemli 
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rol oynuyor. Türkiye, kamu-özel sektör iş 
birliği modelini çok iyi kavramış ve uygula-
yan bir ülke. Bu sebeple edindiği tecrübe-
leri bizimle paylaşmasından memnuniyet 
duyarız. Sizlerin tecrübesi ve buradaki 
potansiyelle birlikte iş birliğimizi gelişti-
receğimize inanıyoruz” ifadelerini kullandı.

Ekim ayında Kamerun’daki çevreyi, im-
kanları, pazara dair her şeyi görme fırsatı 
yakalayan bir heyet ziyareti gerçekleştiği-
ni, sıklıkla ziyaretler yapılmasının önemli 
olduğunu vurgulayan Mey, “İş yapması 
kolay bir coğrafya olmadığının farkındayız; 
fakat tüm problemleri çözmek için burada 
oduğumuzu tekrar vurgulamak istiyoruz. 
Kamerun’daki teşvikler, yatırım güvenliği 
ve potansiyel yatırım fırsatları ile Türk yatı-
rımcıların Kamerun’a girişinin kolaylaştırıl-

ması gibi konuları önceliklendireceğimizi 
belirtmek isterim. Tekstil, maden, enerji, 
mobilya, inşaat ve lojistik sektörlerindeki 
iş birliklerinin değerlendirilmesi gereken 
sektörler olduğunu sizlerle de bir kez da-
ha paylaşmak isterim. Siz Türk özel sek-
törünün kıymetli temsilcileriyle bir araya 
gelmekten mutluluk duyduğumuzu da 
ayrıyeten belirtmek isterim. Bizlere inan-
dığınız, sözlerinize gösterdiğiniz bağlılık 
için teşekkür ederiz. Zorluklara rağmen 
sizin yanınızda olacağız. Benim için sizleri 
dinlemek büyük bir fırsattır” dedi.

Açılış konuşmalarının ardından toplantı, 
soru-cevap bölümüyle devam etti. Türk iş 
dünyası temsilcileri, firmalarını ve faaliyet 
alanlarını tanıtarak, Kamerun’da yapmayı 
planladıkları yatırım ve iş birliklerini aktardı.
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